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Spørgsmål nr. S 983 fra medlem af Folketinget Karsten Hønge (SF): 

”Mener ministeren, at det først og fremmest er regeringen og Ju-

stitsministeriet, der bør beslutte, hvilke sager og sagstyper der 

skal rejses ved anklagemyndigheden?”  

Begrundelse:

”Den nye rigsadvokat, Jan Reckendorff, udtalte til Politiken den 

18. august 2018, at han har instrueret landets anklagere i, at »det 

er et fokusområde, at vi skal implementere regeringens politik.« 

Professor i strafferet Jørn Vestergaard fortæller i samme artikel, 

at ingen tidligere rigsadvokat har givet udtryk for dette, og ju-

raprofessor emeritus Eva Smith mener, at rigsadvokaten har 

misforstået magtens tredeling.”

Svar:

Der henvises til Justitsministeriets samtidige besvarelse af spørgsmål nr. S 

982. 
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